

Title (en)

Process for improving the pressure dependence of the combustion of solid-grains or firearms propellants, and their application as components of solid-grains or firearms propellants.

Title (de)

Verfahren zur Verbesserung der Druckabhängigkeit des Abbrandverhaltens von Festtreib- oder Rohrwaffentreibmitteln und deren Verwendung als Festtreibstoff- oder Rohrwaffentreibmittelkomponenten.

Title (fr)

Procédé pour améliorer la dépendance vis à vis de la pression de la combustion de propergols en pain ou pour armes à feu et leur application comme composants de propergols en pain ou pour armes à feu.

Publication

EP 0002466 A2 19790627 (DE)

Application

EP 78101480 A 19781130

Priority

DE 2754855 A 19771209

Abstract (en)

1. Method for improving the pressure dependence of the burn-off behaviour of solid fuels or barrel weapon propellants which contain nitrocellulose and other monomeric or polymeric nitro or nitrate compounds, resp., as well as stabilizers and other additives as well as metals or metal compounds as burn-off influencing component, characterized in that the propellant is homogeneously distributed in a liquid and that then the metals or metal compounds are precipitated by chemical or physical precipitation on the nitrocellulose and the other solid monomeric or polymeric nitro or nitrate compounds, resp., and that thereafter the normal processing is carried out.

Abstract (de)

Das Verfahren zur Verbesserung der Druckabhängigkeit des Abbrandverhaltens von Festtreib- oder Rohrwaffentreibmitteln, die Nitrocellulose oder andere feste Nitro- oder Nitratverbindungen sowie andere Zusätze und Metalle bzw. Metallverbindungen enthalten zeichnet sich durch die chemische oder physikalische Ausfällung der Metalle oder Metallverbindungen auf der Nitrocellulose bzw. den Nitro- oder Nitratverbindungen aus. Hierdurch sind die die Abbrandgeschwindigkeit beeinflussenden Verbindungen in engem Kontakt mit den Verbindungen die sie beeinflussen sollen. Die so gebildeten Verbindungen eignen sich für die Verwendung als Rohrwaffen- und Treibstoffkomponenten.

IPC 1-7

C06D 5/06; C06B 45/20

IPC 8 full level

C06B 21/00 (2006.01); **C06B 45/20** (2006.01); **C06D 5/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

C06B 21/0008 (2013.01); **C06B 21/0083** (2013.01); **C06B 45/20** (2013.01)

Cited by

EP0337049A1; US4608102A

Designated contracting state (EPC)

BE DE FR GB NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0002466 A2 19790627; EP 0002466 A3 19790808; EP 0002466 B1 19810617; DE 2754855 A1 19790613; DE 2754855 B1;
DE 2754855 C2 19800904; DE 2860795 D1 19810924

DOCDB simple family (application)

EP 78101480 A 19781130; DE 2754855 A 19771209; DE 2860795 T 19781130